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I. Alakuló elnökségi ülés 

 

November 15-én tartotta a KKTSZ választások utáni első, új elnöksége ülését. Ennek 

feladata „a következő négy év munkájának megalapozása, szervezeti kereteinek és 

munkarendjének meghatározása” volt – ahogyan azt Süle András bevezetőjében megfogalmazta. 

Mindenekelőtt azonban köszönetet mondott mindazoknak, akik végig csinálták a 2023-ig tartó 

ciklust, és már elnökségi tagként nem folytatják a munkát, és azoknak is, akik elnökségi tagok 

maradtak vagy újonnan fogadták el a tisztséget. 

„Várhatóan mozgalmas időszak előtt állunk” – jellemezte a közeljövőt, amihez rögtön 

hozzátette, hogy „ámbár a mostani ciklus is az volt”. Az aktuális események ismertetését az 

MGYT KGYSZ egri konferenciájával kezdte. „Friss és új témákat hozott elő, amelyekkel nekünk 

is foglalkoznunk kell” – emelte ki, majd az ő és Merczel Sára által moderált szakmapolitikai 

fórumra tért ki. Pozitívan értékelte, hogy a meghívottak zöme eleget tett a felkérésnek, „de még 

jobb lett volna, ha konkrétabb válaszokat is kaphattunk volna a hivatást érintő tervekről” – 

jelezte hiányérzetét. 

 

A Kórházszövetség Medicina konferenciáján (november 14-15.) is számos KKTSZ elnökségi 

tag jelent meg. Beszámolójában kiemelte, hogy ez a rendezvény ad keretet az évente megtartott 

államtitkári és miniszteri értekezletnek, amelyen a jelenlegiek mellett a pozíciókat korábban 

betöltők is részt vesznek, így egymás mellett jelenhetnek meg az egyes eltérő nézetek, 

vélemények. Süle András úgy értékelte, hogy a Takács Péter államtitkár által bemutatott 

elképzelés a kórházak financiális helyzetén valószínűleg érdemben segíthet. A finanszírozási 

kérdésekről, valamint a magán- és a közegészségügy egymás mellett éléséről is több szekcióban 

értekeztek. A Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő képviselője ismertette az alapellátásra 

vonatkozó terveket. A Szövetség elnöke, Velkey György „Négyszemközt, nyilvánosan” címmel 

beszélgetést folytatott Jenei Zoltán országos kórház-főigazgatóval. Sok szó esett a 

„centrumkórház, csatolt kórház, megyei és városi kórház” - irányítási konstrukcióról, bár sokan 

bírálták ezt a felosztást. Mikola István például keményen kritizálta a centralizáció mértékét, 

mivel az, szerinte, nem segíti elő az ügyek gyors és rugalmas megoldását – idézte Süle András 

az egykori miniszter véleményét. Az eseményen jelen volt Hankó Zoltán is, aki „A kórházi – 

klinikai gyógyszerészek életpályája” címmel tartott előadást. 

 

Süle András a célokról szólva elmondta, hogy a távlati stratégiai célokat a következő ülésen 

szeretné az elnökségi tagok közreműködésével, konszenzusos módon véglegesíteni, majd 

eljuttatni a KKTSZ tagjaihoz saját felületeinken. Az eddigi munka folytatásaként, a jelenlegi 

ciklus fő céljai közé sorolta a kórházi gyógyszerészi státusz rendezését. „Jogalkotói szempontból 

is foglalkozni kell a státuszrendezéssel, hogy az egyenszilárdságú szabályozás legyen” – 

fogalmazott, majd hozzátette, hogy Hankó Zoltán is hangsúlyosan említette a kérdést a fórumon 

tartott előadásában. Az EESZT- hez való hozzáféréshez szakmai oldalról minden készen áll; a 

döntéshozókra várunk; ígéret már van rá – jelezte. 
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Mind a kompetenciák, a finanszírozás, mind a szakmaiság szempontjából halaszthatatlan 

feladatnak tartotta a szolgáltatások mérhetővé tételét, mérőszámok kialakítását és 

feladatokhoz, igényekhez való hozzárendelését. Egyben felhívta a figyelmet arra, hogy ebben a 

témában is van kommunikációs deficit: a finanszírozható kognitív gyógyszerészi szolgáltatások 

kapcsán létezik egy félreértés az államigazgatásban, amely „bérkiegészítési igényként” értelmezi 

a pluszfinanszírozást, holott a kórházi gyógyszerész eredménye a „kórházat gazdagíthatná”. Így 

a kórház is érdekeltté válhat ebben a munkában – tette hozzá. „Fokozni szeretnénk szerepünket 

a szakdolgozói és gyógyszerészképzésben” – jelölte meg a következő feladatot. 

„Láthatóságunkat javíthatja a jövő márciusban először megrendezendő Európai Kórházi 

Gyógyszerészek Napja, amire alaposan fel kell készülnünk!” – folytatta az egyes 

munkacsoportok előtt álló, rövid távú, sürgős és időérzékeny teendők felsorolását. Erre a napra 

már elkészült a koncepció egy videóprojekt két imázsfilmjére. A filmek céljait Koncz Mária 

ismertette. Elmondta, hogy az első film a szakmai partnerek, döntéshozók - orvosok, ápolók, 

egyetemi és tudományos közéleti szereplők, szakmai szervezetek, betegszervezetek, 

egészségügyi kormányzat, hivatali szervezetek – számára készül azzal a céllal, hogy bemutassa 

a kórházi gyógyszerészek szakértelmét, sokoldalú tevékenységét és mindazokat az előnyöket, 

hasznokat, amelyeket a hivatás biztosít mind a gyógyításban, mind a gyógyulásban. A másik film 

célcsoportját maguk a kórházi gyógyszerészek és az „utánpótlás” jelenti. Célja a tagok közti 

együttműködés, bizalom erősítése, a motiválás, az orientálás és a hivatás iránti elkötelezettség 

erősítése. Ezekhez a célokhoz kapcsolódik a kiterjesztett szerepkör minél szélesebb körben való 

elfogadtatása, a hivatás értékeivel való azonosulás, valamint a KKTSZ, mint szervezet jobb 

megismerése, munkájának értékelése. A filmek a kórházi gyógyszerészi tevékenység és karrier 

hiteles bemutatásával alkalmasak lesznek az utánpótlás toborzására is. 

 

Süle András a már jelenleg is futó programok között sorolta fel a kórházi gyógyszerészeti 

kompetenciákról szóló módszertani levelet - amelyről hamarosan egyeztetnek az NNGYK-val - 

a szakmai kollégium már beküldte. 

 

Az Educatio szakkiállításon való megjelenést „kulcsfontosságú láthatósági intézkedésként” 

értékelte az elnök. Kérte, hogy az Ifjúsági és közösségépítési munkacsoport mellett az oktatási 

is foglalkozzon vele. Szabó Alexandra kapta a feladatot, amely a közeli jelentkezési határidők 

miatt sürgőssé vált. Az elnök költségvetési megoldásokat kért bemutatni a következő elnökségi 

ülésre. 

A működési renddel kapcsolatos információk között szerepelt az összeférhetetlenségi 

nyilatkozatok aláírása, és – kikérőként – a kórházi főigazgatókhoz való eljuttatása. 

 

A képviselet és a helyettesítés kérdése kapcsán az elnök egyértelművé tette, hogy az 

alelnökök jogosultak rá, de - akárcsak az országos szervezetben -, előzetes egyeztetés alapján. 

Süle András hozzátette, hogy egyes témákban és esetekben az adott munkacsoport vezetője is 

képviselheti a KKTSZ-t; természetesen ezt is előzetes megbeszélés és megbízás alapján. 

 

A munkacsoportok – változtatásokkal –, de megmaradnak – sorolta tovább az elnök a 

munka- és ügyrendi információkat. A változások a jelenlegi célokhoz való jobb illeszkedést 

szolgálják. Rugalmasabb lesz a struktúra, mert más tagokat és külsőket is be lehet hívni egy-egy 

projektbe, de az illetékes csoportvezetők a projektek felelősei. Az egyes munkacsoportok 

tevékenységének áttekintése, „szupervíziója” az alelnöki portfóliókba tartozik, ám „nem 

átjárhatatlanok a falak”, és időről időre beszámolnak az elnöknek és a tagoknak is. A szakértői 

csoportok saját kezdeményezéseket is indíthatnak. 
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Az elmondottak és az elnök javaslatai nyomán az elnökség tagjai megalakították az új 

munkacsoportokat. A Jogi munkacsoport vezetője és egyetlen tagja Kovács Ildikó maradt. A 

Módszertani és farmako-ökonómiai csoporté Gyimesi Nóra és Szilvay András. Merczel Sára 

és Somogyi Aranka közösen irányítják az oktatási, továbbképzési tevékenységet. A 

betegbiztonság Hantos Mónika és Richter Katalin kompetenciája. Az „ellátásbiztonságként” 

definiált munkacsoporthoz tartozik többek között a finanszírozás és a gyógyszerhiány is; a 

vezetők Zimmerman Katalin és Tátrai Tibor. Alelnökként ugyancsak Tátrai Tibor koordinálhatja 

az Ifjúsági, tágabban értelmezve: közösségépítési és munkaerő-fejlesztési csoportot, melynek 

tagjai Szabó Alexandra, Szilvay András. Az Informatikai munkacsoport új elem a rendszerben, 

amelynek fontosságát nem csak az utóbbi évek IT-eredményei, hanem az egészségügyi igazgatás 

input-igénye is aláhúzza. Ezt a területet Bertalan Ádám és Gyimesi Nóra vállalta. Süle András 

megemlítette, hogy a KKTSZ szakmai javaslatait Bidló Judit, helyettes államtitkár az egri 

kongresszuson kifejezetten kérte általában a kórházi tevékenységek, a gazdálkodás, az EESZT-

hez való hozzáférés kapcsán. Mivel megalakul egy kórházi infekciókontroll-csoport, ennek 

munkájába is bekapcsolódhat a KKTSZ. A PR és kommunikációs feladatokat továbbra is Koncz 

Mária végzi. 

Hantos Mónika felvetette a kifejezetten a gyermekgyógyászatra fókuszáló munkacsoport 

létrehozásának szükségességét, de a résztvevők többsége úgy látta, hogy az orvosi 

szakterületek szerinti felosztás nem illeszkedne a rendszerhez, másrészt pedig a betegbiztonság 

keretein belül is lehetséges a speciális beteg(ség)csoportokkal való foglalkozás. 

Ezt követően – a rugalmas szervezés jegyében – az egyes munkacsoportok igényt nyújthattak be 

más munkacsoportok tagjainak közreműködésére. Zimmermann Katalin és Merczel Sára is 

igényelte Tátrai Tibor szerepvállalását. Szabó Alexandra az Oktatási munkacsoportból Merczel 

Sárát hívta meg. Gyimesi Nóra és Merczel Sára jelezte, hogy korábban már tettek javaslatot 

informatikai fejlesztésekre, ezért kérik az együttműködési lehetőséget. Kovács Ildikó jelezte, 

hogy a jogi szakterületet komplexitás jellemzi, az összefüggések a munkában is 

megmutatkoznak, ezért kérte, hogy a kollégák osszák meg vele a szabályozással összefüggő 

információkat, hogy még időben lehessen korrigálni a javaslatokat, ill. a feltételeket vagy 

sikeresen adaptálni azokat. Bertalan Ádám javaslatot tett egy közös felületre, amely lehetővé 

teszi az információáramlást az elnökségi tagok és a munkacsoportok között.   

Süle András kérte a munkacsoportok vezetőit, hogy a következő találkozóra határozzák meg a 

terület terveit, jelöljék ki a stratégiai célokat a ciklus első évére. 

 

Az ülés Pongrácz Gábor tájékoztatójával folytatódott. A hivatalvezető elmondta, hogy a 

kiváló asszisztensi díjra jelölések alapján Gyenes Nikolettát terjesztették fel. Ezt követően 

ismertette a KKTSZ jogállását, a működést szabályozó dokumentumokat, a kamarai és a saját 

ügyrendeket és a költségtérítési szabályzatot. 

A szervezet taglétszáma az év eleje óta is növekedett, jelenleg 670 fő, amivel a kamarában a 

harmadik legnagyobb területi szervezet – állapította meg. A pénzügyi helyzetről elmondta, hogy 

a költségvetésben legnagyobb súllyal a bér- és az utazási költségek szerepelnek, majd 

grafikonokon mutatta be a bevételek, kiadások alakulását több évre visszamenőleg. 

 

Végezetül Süle András köszönetet mondott az elnökségi tagoknak az előző ciklusban végzett 

munkájukért. Virágcsokorral köszöntötte Cseh Ibolyát, Hajagosné Hümpfner Rózsát és egy üveg 

borral Becskeházi Andrást, akik az elnökség tagjaiként már nem folytatják a munkát. 

„Köszönjük, hogy velünk voltatok és együtt dolgozhattunk” – mondta. A változás azonban nem 

jelent egyben búcsút is, hiszen a távozók vállalták, hogy egyes feladatok megoldásában „a 

jövőben is szívesen segítenek”. 
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II. Hírek röviden 

 

Süle András kitüntetése 

A Magyar Gyógyszerésztudományi Társaság a gyógyszerészet hazai és nemzetközi 

kapcsolatainak fejlesztéséért, illetve a sajtóban kifejtett kiemelkedő tevékenységért alapított 

Koritsánszky Ottó Emlékérmét idén Süle Andrásnak, a KKTSZ elnökének adományozta. A 

KGYSZ 50. születésnapját ünneplő jubileumi kongresszusát november 10-12. között, Egerben 

tartotta. Az eseményről a decemberi GYH- ban számolunk be. 

 

November 16-án életbe lépett a magisztrális díjak rendezéséről szóló rendelet (A 

belügyminiszter 47/2023. (XI. 15.) BM rendelete a társadalombiztosítási támogatással 

rendelhető gyógyszerekről és a támogatás összegéről szóló 1/2003. (I. 21.) ESZCSM rendelet 

módosításáról). 

https://www.mgyk.hu/tajekoztato-a-magisztralis-dijak-rendezeserol.html  

 

A Kamara november 24-én rendezte meg szakmai napját. Ezen adták át az idei kamarai 

kitüntetéseket. A program a gyógyszerészi kompetenciák témakörét állította a fókuszba. Délután 

az új elnökség és a TEÉ együttes értekezletére került sor. 

https://www.mgyk.hu/a-magyar-gyogyszereszi-kamara-szakmai-napja.html  

 

 

III. Sajtó 

 

Süle András, az EAHP elnöke az EAHP és a Spanyol Kórházi Gyógyszerészi Társaság 

közös konferenciáján (november 23-24.) megnyitó beszédében a további fejlődés útját vázolta 

fel, amikor egy új területről, a járóbeteg szakellátásban való klinikai gyógyszerészi 

szaktevékenységről szólt.   

https://pharmaonline.hu/cikk/aktualis/korhazi-gyogyszereszek-a-szakrendelokben  

 

http://os.mti.hu/hirek/182846/a_magyar_gyogyszereszi_kamara_korhazi-

klinikai_teruleti_szervezete_kozlemenye?fbclid=IwAR3yAn_fVX_VhliGungZkrvwLIl6XXIz

N40zVtEtqCP2gxNfzWLl-Osnlng  

 

Készítette: Dr. Koncz Mária 

 

 

Budapest, 2023. december 6. 
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